

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT  
MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEDUA,  
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

---

**PERTANYAAN : LISAN**

**DARIPADA : DATUK WIRA HAJAH MAS ERMIEYATI BINTI  
SAMSUDIN [ MASJID TANAH ]**

**TARIKH : 13 MAC 2019 (RABU)**

**SOALAN NO. 46**

Minta **MENTERI PERTANIAN DAN INDUSTRI ASAS TANI** menyatakan adakah pihak Kementerian mempunyai perancangan dan usaha untuk menambah lagi sektor utama dan skop bagi Program Agropreneur Muda untuk tahun 2019.

**JAWAPAN**

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Program Agropreneur Muda (PAM) merupakan satu program yang telah dilaksanakan oleh MOA sebagai projek rintis pada tahun 2014. Program ini dilaksanakan sepenuhnya pada tahun 2016 sehingga kini. Objektif utama program ini adalah bagi menarik minat serta penglibatan golongan belia dalam sektor agromakanan dan seterusnya untuk meningkatkan pendapatan golongan belia yang terlibat dalam sektor agromakanan negara.

Skop di bawah PAM antaranya menyediakan geran bagi input pertanian, pakej pembiayaan mudah dan khidmat nasihat teknikal dan latihan. Bagi tempoh 2016 hingga 2018, seramai 4,627 belia telah mendapat manfaat daripada program ini.

Untuk makluman Yang Berhormat, bidang atau subsektor utama PAM sebenarnya telah meliputi semua aktiviti di sepanjang rantai nilai agromakanan negara. Sebagai contoh, bidang yang terlibat dalam aspek pengeluaran merangkumi tanaman, ternakan dan perikanan. Dari aspek pemprosesan pula adalah seperti bidang industri asas tani, pemasaran dan agropelancongan. Manakala di rantai terakhir melibatkan bidang perkhidmatan sokongan lain seperti penyediaan input pertanian.

MOA telah diperuntukkan sebanyak RM20 juta bagi tahun 2019 untuk program ini. Kira-kira 1,200 orang usahawan muda dijangka akan mendapat manfaat di bawah program ini. MOA akan sentiasa membuat penambahbaikan dari semasa ke semasa mengikut keperluan. Justeru, segala cadangan serta pandangan untuk menambah baik program ini adalah amat dialu-alukan.

Sekian, terima kasih.